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Prologue 
Rácz Gergely vagyok, 1994 szeptember 26-án születtem Győrben. Harmadéves vagyok az 

Eötvös Loránd Tudományegyetem fizika szakján, a második félév végén az informatikus 

fizikus szakirányt választottam. Jelenleg a mesterképzés felé tartok. Korábban a győri 

Széchenyi István Egyetemre jártam gépészmérnöki szakra, itt másfél év után félbehagytam 

tanulmányaim különböző okok miatt, melyről személyesen szívesen mesélek. 

Ami a magánéletet illeti, két testvérem van, egy öcsém és egy húgom, bő tizenhét éve 

költözünk szüleimmel együtt Nyúlra, ahol azóta is élünk. Két macskánk van, akiknek nem 

tudom a nevét (ez egy új páros, nyáron újította be őket a család). 

Chapter 1. – Motiváció 
Az idei volt a harmadik év, amikor aktívan kivettem a részem a közéletből. Az eddigi 

feladataim, feladatvállalásaim főként a fizika szakterület segítését jelentették, először 

Mafihe EHB programfelelősként, majd szakterületi koordinátorként. Ezt követően idén 

februárban az üresen lévő gazdasági referens tisztségbe választott meg az előző évi 

küldöttgyűlés. Ahogy azt már akkori pályázatomban is írtam, nagyobb hangsúlyt szeretnék 

fektetni a tanulmányokra, így a közéletben is inkább háttérmunkát szeretnék végezni. Erre 

tökéletesnek érzem a gazdasági referens tisztséget. 

Chapter 2. – Tapasztalatok 
A korábbi munkáim során (pl. gólyatábor, gólyabál, überfúziók) is többször volt 

lehetőségem találkozni a gyakorlati háttérrel. Az előző pályázatomban írtam, hogy egy 

élet sem elég az ELTE beszerzéseinek átlátására. Hát azóta nem telt el egy életnyi idő, ezért 

nem is mondanám magam szakértőnek továbbra sem. Az elmúlt időszakban én töltöttem 

be a gazdaságis tisztséget.  

Megválasztásom óta sokaz foglalkoztam a költségvetésünkkel és a költések menetének 

tanulmányozásával. Ahogy azt már láthattátok, elkészítettem a saját részönkormányzati 

éves elszámolásunkat, illetve az új költségvetési tervezet kialakításában is részt vettem. A 

rutinfeladatokat elláttam rendszeresen (parkolás, iktatás, isiszövi), az időszakos dolgokat is 

mind elláttam (pl. ajánlatkérések). 

Chapter 3. – Tervek 
Továbbra is tartom, hogy ez nem feltétlenül az a tisztség, ahol világmegváltó terveket lehet 

szőni szerintem. Van sok rutinfeladat, időszakos munkák (beszerzések, mentorrendszerhez 

kötődő rendezvények) és a rendszeres jellegű feladatok (iktatás, isiszövi, negyedéves 

elszámolások). Az idei költségvetésünket nagyjából ismerjük, ahogy már a zárón is 

említettem, lesz miből költenünk. A ciklusra (’18 január – ’19 május) ~9 millió Ft áll majd 

rendelkezésünkre a saját keretünkön. Ebből a már megkezdett (és félig teljesített) irodaszer 

és informatikai eszközök beszerzése le fognak jönni, viszont a gólyatáborok, gólyabál, LEN 

költségei a ’közös zsebből’ mennek, így nem terheli a 9 millió forintunkat. Várhatóan 5.5-6 

millió forintunk lesz alakulótól a következő alakulóig elkölteni a már megrendelt tételek 

miatt. Az éves fix költések (leltárfelelős, telefon, posta stb..) mellett több lehetőség közül is 

választhatunk, hogy mire költenénk. 

Az isiszövivel sem kell túlságosan szenvednünk, mivel az is a közös zsebből kerül lekötésre és 

kifizetésre. Ennek megfelelő összeggel szálltunk be a közös zsebbe, ~2.5 millió Ft isiszövit 



terveztünk Lucával a másfél évre. Ebből kényelmesen fizethető a Nyúz szerkesztőség, a 

bírálók és egyéb eseti rendezvényen dolgozók (pl. nyílt nap). Az 5vös5km-t EHÖK egyszeri 

közéletivel sikerült megoldani idén tavaszra, így ez nem terheli a működési kereteket. 

A Mentorrendszer programjait illetően időben szeretném elkezdeni a szervezési procedúrát 

a majdani mentorkoordinátorral Ádival karöltve. A Szimulációs hétvége lement, további 

programokat mérlegelni kell, hogy szeretnénk-e. A jelenlegi kilátásokkal lesz forrás egy 

mentortábor szervezésére is a nyáron, ezt minél hamarabb el kéne kezdeni majd, ha 

szeretnénk.  

Ha már jó kilátások és bő keret, akkor őszre lehetőségünk lenne egy vezetőképzőt 

szervezni, megfelelően szakmai tartalommal, vagy egy bevonó hétvégét. Mindennél 

persze törekedve a költséghatékonyságra. 

Az irodabútor beszerzése megtörtént, többnyire meg is kaptuk azokat, amiket kértünk. Az 

informatikai eszközök szállítása folyamatban van, így ezzel is jól állunk, illetve úton van egy 

nagyobb csomag irodaszer is felénk. Ezekkel kapcsolatban várhatóan egy darabig nem 

fogunk hiányt szenvedni.  

Elegendő keret esetén úgy gondolom, itt lenne az ideje, hogy megfelelő PR-t építsünk a 

TTK HÖK számára. Az új arculattal megfelelő alapanyag van hozzá, hogy a következő 5 

évre egy stílusos megjelenésünk legyen egyes rendezvényeken, ami vonzó mindenki 

számára. Az új kommossal fogok erről egyeztetni, hogy vannak-e ilyen irányú tervei. Én 

szeretnék pár molinót, plakátot, hirdetőfelületet csinálni, amit az egyes rendezvényeken 

(pl.: educatio, nyílt nap, gólyatábor, gólyabál, vezetőképző, mentorrendszer, stb..) fel 

tudnánk használni, mint hirdető, figyelemfelkeltő felületek. 

Ami a Nyúzt érinti, a tavasszal sikerült az isiszövis kifizetéseket csökkenteni, 10-15%-os 

csökkenést értünk el Bálinttal a lapszámok esetén, amellett, hogy nem csökkent a számok 

tartalma. Nőtt a tudományos jellegű és idegen nyelvű cikkek száma, ami egy jó irány 

szerintem a jövőre tekintve. A kiadási költségeket továbbra is az Alapítvány állja, erre még 

nem sikerült megoldást találni, minden javaslatra nyitott vagyok (és szerintem az 

Alapítvány is). 

Epilogue 
Ahogy olvashattátok, nincsenek világmegváltó ötleteim, de mindig van hova fejlődni és 

természetesen nyitott vagyok minden javaslatra. 

Ha kérdésed van, keressed bizalommal! 

Budapest, 2018. május 4. 
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